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Corina Popescu (Electrica): E nevoie de o analiza în tot sectorul, pentru ca

operatorii de distributie sa nu fie defavorizati de masurile pe care le iau autoritatile

Distribuitorii de electricitate din România au pierderi de 3 miliarde de lei din diferenta dintre tariful

recunoscut în facturi si pretul din piata, ceea ce ar putea afecta capacitatea lor de a accesa fonduri europene

pentru modernizarea retelelor, a declarat, marti, Corina Popescu, CEO al Electrica, într-o conferinta de

profil.

"Aceste retele, pentru a functiona, au un consum propriu tehnologic, care la majoritatea distribuitorilor este sub

10%. Anul trecut, tariful de distributie (recunoscut în facturi - n.r.) era stabilit pentru un pret mediu de 300 de lei

pe MWh, iar pretul din piata a fost de 525 lei pe MWh, deci o diferenta de peste 200 de lei pe MWh care nu a fost

acoperita din tariful de distributie. Înmultiti cu 6 TWh (consumul retelelor - n.r.) si o sa vedeti care este suma cu

care operatorii de distributie au finantat piata anul trecut", a spus Popescu.

Potrivit acesteia, lucrurile sunt si mai grave anul acesta, întrucât în tarife este recunoscut un pret al energiei de 450

de lei pe MWh, dar în piata preturile sunt de fapt 700-800 si chiar 1.000 de lei pe MWh.

"Este vorba de 3 miliarde de lei la nivelul întregului sistem de distributie, ceea ce are impact asupra cash-flow-ului

si a capacitatii lor de a accesa fonduri europene. Iar fara dezvoltarea retelei de transport si distributie nu putem

veni cu dezvoltarea productiei", a mai spus Corina Popescu.

Ea a aratat ca este nevoie de o analiza în tot sectorul, pentru ca operatorii de distributie sa nu fie defavorizati de

masurile pe care le iau autoritatile.

"Sper ca autoritatile sa nu închida portile operatorilor de distributie ca ei sa nu poata sa acceseze fondurile. Ar fi

pacat ca acel sector care a facut pâna acum investitii sa nu poata accesa banii europeni. Lucrurile sunt un pic de

neînteles pentru mine, în conditiile în care fondurile europene pentru modernizarea retelei nu impacteaza tarifele

de distributie, ci, mai mult, scad presiunea asupra acestor tarife. Ar trebui analizate si identificate solutii inclusiv

cu cei de la Consiliul Concurentei pentru ca aceste lucruri sa fie posibile", a completat reprezentanta Electrica.
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